
 

 

 

13. dec. 2016 

 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvordan er pt. situationen med passager-befordringen med helikopter i Upernavik og 

omegn  ? 

 

2. Har man vurderet det tilstrækkeligt med kun én helikopter i forhold til de rigtig mange der 

skal beflyves til Upernavik bygder og omvendt? 

 

3. Har Naalakkersuisut planer om at lave en ekstra ordinær tiltag med at beflyve Upernavik 

området tilstrækkeligt?  

 (Medlem af Inatsisartut Knud Kristiansen, Atassut) 

Begrundelse. 

 

Upernavik og omegn beflyvning pt. som er under al´ kritik, hvormed man vil hører om 

Naalakkersuisut har planer om normalisere situationen. Der er efterhånden gået langt tid hvor den 

lille helikopteren ikke har været i drift, tildels p.g.a. teknik og dårlig vejr.   

Der er pt. rigtig mange der skal beflyves til bygderne, der er tale om uddannelsessøgende, dem der 

skal beflyves til lægen, plus flere type andre passagere er ikke kommet frem til den ønskede 

destination, som efterhånden har været problematisk i længere tid. På disse uvilkårlige grundlag om 

man har ekstra ordinær planer fra Naalakkersuisut om at udbedre situationen.     

 

Eftersom der pt. ikke foregår noget transport med skib, hvor de fleste bygder har yderdestrikt 

beliggenhed, f.eks Kullorsuaq, hvor årstiden nu er i vintermørke, som gør at rejseforhold med 

luftfart er vanskellige  

 

Det var spørgsmålene vi hermed anmoder om at have svar på, vi regner med at svarene fra 

Naalakkersuisut er os i hænde inden der er gået ti arbejdsdage, hvori ATASSUT vil vurdere 

nærmere fortsat om man vil fremkom med yderligere spørgsmål. 
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